
 
 
 
 

DEFINITIEF VERSLAG BESTUURSVERGADERING    

29 maart 2021  

 
Leden: Mw. F. Halsema (burgemeester Amsterdam, voorzitter), dhr. T.R. Poppens (burgemeester 

Amstelveen, plv. voorzitter), mw. J. Langenacker (burgemeester Ouder-Amstel), dhr. E. 
Boog (burgemeester Diemen), dhr. P. Heiliegers (burgemeester Uithoorn), dhr. mr. G.E. 
Oude Kotte (burgemeester Aalsmeer); 

Adviseurs:  dhr. R. de Beukelaer (Hoofdofficier van Justitie), dhr. F. Paauw (Korpschef politie), dhr. J. D. 
van de Ven (GHOR), dhr. van den Top (Dijkgraaf Waterschap AGV), dhr. T. van Lieshout 
(Brandweercommandant/directeur Veiligheidsregio), dhr. P. van Rossum (directeur OOV 
gemeente Amsterdam), mw. M. van de Kerkhof (plv. Brandweercommandant) en mw. S. 
Barsom (verslag);   

Afwezig: - 

Gasten:  dhr. J. Keemink (NGB), mw. N. Jacobsen (Provincie), mw. N. Wamsteker (NCTV), Dhr. J 
Komen (Defensie), mw. M. de Boo (VrAA), mw. C. Westra (VrAA), dhr. B. Meijer (VrAA), dhr. 
J. van Leent (politie). 

 
Opening 
De plaatsvervangend voorzitter zit de vergadering voor.  
De heer Keemink (bestuurlijk adviseur veiligheid & crisisbeheersing bij het Nederlands 
genootschap van burgemeesters) zal aanwezig zijn gedurende de vergadering en wordt 
door burgemeester Poppens welkom geheten.  
De heer Van de Ven is namens de GHOR aanwezig en vervangt mevrouw Manshanden.  
 

1. Agenda 
De agendapunten 12, 13 en 14 worden gehamerd.  
 

2. Mededelingen 
- De heer Paauw deelt mede dat sprake is van een corona uitbraak op de 

meldkamer. De medewerkers zijn verdeeld over diverse ruimtes en iedereen 
wordt getest. Daarbij is ook een aantal medewerkers positief getest die 
klachtenvrij waren. Het aantal besmettingen is op dit moment niet meer 
stijgende.  

- De heer Paauw deelt mede dat 23 maart jl. een eerste –geplande- uitwijk naar 
de meldkamer Haarlem heeft plaatsgevonden. De uitwijk is goed verlopen.    

- Burgemeester Poppens geeft een terugkoppeling van de BAC Brandweer van 5 
maart jl. en het Veiligheidsberaad van 22 maart jl. Onderwerpen die besproken 
zijn: taakdifferentiatie in coalitieonderhandelingen, werkgeversvereniging 
veiligheidsregio’s, procesvoorstel Veiligheidsberaad evaluatie Wet 
veiligheidsregio’s en knooppunt Coördinatie regio’s- Rijk (KCR2).  



  

- Burgemeester Langenacker geeft een terugkoppeling van de BAC GHOR van 11 
maart. Onderwerpen die besproken zijn: opschaling van het vaccineren Covid 
19 en de zorgcontinuïteit. Er is ook gesproken over de evaluatie van de Wet 
Veiligheidsregio’s en de manier waarop de BAC GHOR een rol heeft in het 
vervolgproces. 

- Burgemeester Heiliegers geeft een terugkoppeling van de masterclass water en 
crisis van 24 maart jl.. Samen met de dijkgraaf zal het onderwerp worden 
voorbereid voor een bestuursvergadering in Q2.  

- Burgemeester Halsema deelt de onderwerpen die vanmiddag tijdens het 
Veiligheidsberaad zullen worden besproken. Dringende punten vanuit de 
burgemeesters verzoekt zij aan haar door te geven zodat die ingebracht kunnen 
worden.  

- De heer van Lieshout deelt mede dat een aantal sessies met de gemeenteraden 
op de planning staan/gepland zullen worden. Het gaat om de P&C producten 
en het programma Brandweer. Hierover zal de VrAA in contact treden met de 
betreffende burgemeesters en raadsgriffies.  

 
3. Vaststellen concept verslag bestuursvergadering d.d. 23 november 2020 

Burgemeester Heiliegers vraagt naar aanleiding van het verslag hoe actiepunten 
worden bijgehouden en wat de stand van zaken is over het wel of niet afnemen 
van de ambtseed bij externen die op basis van inhuur voor de VrAA werken. NB: 
Actiepunten zullen worden bijgehouden in de termijnagenda. Door externen wordt 
een geheimhoudingsverklaring getekend.  
- Het bestuur stelt het concept verslag vast.   

 
4. Vaststellen concept verslag heisessie bestuur d.d. 12 maart 2021 

- Het bestuur stelt het concept verslag vast.   
 

5. Concept Jaarverslag VrAA 2020 
Burgemeester Heiliegers geeft een toelichting. 
Burgemeester Poppens vraagt of het verslag van de accountant tijdig beschikbaar is 
om mee te kunnen sturen met de stukken richting de gemeenteraden.  
De heer Meijer geeft aan dat de accountant het voornemen heeft tijdig een 
goedkeurende verklaring af te geven.  
Het bestuur: 
- stemt in met de jaarstukken 2020 van de Veiligheidsregio Amsterdam-

Amstelland, met inachtneming van mogelijke wijzigingen voortkomend uit de 
accountantscontrole; 

- neemt kennis van het positief jaarrekeningresultaat 2020 van € 1,305 mln. 
Hierin is de bij het volgende punt genoemde declaratie verwerkt; 



  

- neemt kennis van de declaratie à € 1,234 mln. die de VrAA bij het ministerie 
van VWS heeft ingediend, ter dekking van de in 2020 gemaakte extra kosten als 
gevolg van Corona; 

- stemt in met het volgende proces en tijdsplanning voor verdere behandeling 
van de rekening, na het besluit van het bestuur van 29 maart 2021 worden de 
eventuele wijzigingen voortvloeiende uit de accountantscontrole in het 
jaarverslag verwerkt, de bestuurlijk aandachtsveldhouder wordt na ontvangst 
van de accountantsverklaring gemandateerd om het jaarverslag 2020 ter 
consultatie middels een aanbiedingsbrief aan de gemeenteraden toe te 
zenden, vervolgens kan conform de wettelijke termijnen het bestuur van de 
VrAA op 5 juli 2021 de definitieve rekening vaststellen om daarna de 
jaarstukken aan te bieden aan de Provincie Noord-Holland; 

- neemt kennis van de opgelopen vertraging van de uitvoering van een aantal 
doelstellingen uit de begroting 2021 zoals de planvorming rond het regionale 
risicoprofiel, het beleidsplan en het crisisplan t.g.v. de coronacrisis. 
Besluitvorming zal doorschuiven naar 2021. 

- stemt in met het:  
o instellen per 1 januari van een Reserve Opleiden & Oefenen; 
o doteren aan deze reserve van een bedrag à € 1,051 mln. ten laste van 

het positieve jaarrekeningresultaat. Door de maatregelen rondom de 
uitbraak van het coronavirus kon een groot aantal activiteiten in het 
kader van Opleiden en Oefenen niet doorgaan. De hiervoor begrote 
middelen zijn dan ook niet uitgegeven. Deze activiteiten zijn wel 
essentieel voor het op peil houden van de kennis, kunde en 
geoefendheid van de repressieve brandweermensen;   

o doteren van het resterende deel van het positieve jaarrekeningresultaat 
van € 0,255 mln. aan de Algemene Reserve; 

o uit de Reserve Opleiden & Oefenen dekken van kosten voor activiteiten 
zoals omschreven in bijlage 1 van de oplegnotitie; 

o mogen starten van de uitvoering van deze activiteiten direct na 
besluitvorming op 29 maart (vooruitlopend op de vaststelling van het 
definitief jaarverslag 2020 VrAA in juni 2021). 

- vraagt de VrAA het initiatief te nemen om na te gaan hoe de burgemeesters het 
jaarverslag VrAA 2020 met hun gemeenteraden willen bespreken. 

 
6. Ontwerpbegroting 2022, actualisatie 2021  

Burgemeester Heiliegers geeft een toelichting. Hij vraagt of de brandweer is 
aangehaakt bij het programma veilige publieke taak en wat de stand van zaken is 
op het onderwerp quotum arbeidsbeperkten.  
Burgemeester Boog vraagt hoe de meerkosten Covid 19 worden verwerkt in de 
begroting.  



  

De heer Van Lieshout geeft aan dat overleg gaande is met het ministerie van BZK 
over het toepasbaar zijn van het quotum voor de repressieve dienst en de 
vrijwilligers. Het is ingewikkeld om mensen met een arbeidsbeperkende factor in 
de repressieve dienst te hebben. Het quotum wordt meegenomen in het 
ontwikkelplan. Voor de volgende bestuursvergadering zal gerapporteerd worden 
over de cijfers.  
De brandweer is aangehaakt bij het programma veilige publieke taak bij de 
gemeente Amsterdam. 
De heer Meijer licht toe dat in 2021 voor de meerkosten COVID 19 dezelfde 
landelijke afspraken gelden als 2020. Daarin is vastgelegd wat er kan worden 
gerekend onder de meerkosten die door het Rijk worden vergoed.   
Het bestuur: 
- stemt in met het procesvoorstel en de tijdsplanning om a) na de 

bestuursvergadering van 29 maart 2021 de uitkomsten van de bespreking in de 
begroting te verwerken en b) de bestuurlijk aandachtsveldhouder te 
mandateren de ontwerpprogrammabegroting 2022, inclusief de 
geactualiseerde begroting 2021, middels een aanbiedingsbrief aan de 
burgemeesters toe te zenden. Zij kunnen deze vervolgens voorleggen aan de 
gemeenteraden van de betrokken gemeenten. Conform de wettelijke termijnen 
kan het bestuur op 5 juli 2021 de begroting, op basis van de reacties van de 
gemeenteraden, definitief vaststellen.  

- neemt kennis van het ratio weerstandsvermogen ultimo 2021 en de 
ontwikkelingen op het gebied van de geschatte risico's. 

- stemt in met de geconsolideerde ontwerpprogrammabegroting 2022 en 
actualisatie begroting 2021, waarin ook de deelbegrotingen van de 
VrAA/Brandweer en GHOR zijn opgenomen en de voorstellen zoals in de 
oplegnotitie verwoord. 

- vraagt de VrAA het initiatief te nemen om na te gaan hoe de burgemeesters de 
ontwerp programmabegroting 2022 en actualisatie 2021 VrAA met hun 
gemeenteraden willen bespreken. 

- In de volgende bestuursvergadering wordt gerapporteerd over het quotum 
personeel.  

 
7. Vaststelling crisisplan 

Burgemeester Oude Kotte geeft een toelichting. 
De heer Van den Top geeft naast de complimenten voor het crisisplan een aantal 
opmerkingen mee; 1) het zou goed zijn om de afspraken die met de crisispartners 
worden gemaakt ook in het plan vast te leggen, 2) de crisispartners moeten tijdig 
worden geïnformeerd of zij onderdeel moeten zijn van de crisisorganisatie zodra 
sprake is van opschaling, 3) voor de beeldvorming t.b.v. het multidisciplinair beeld 
moeten de crisispartners worden betrokken en 4) voor opschaling bij een niet 
acute crisis zouden naast dat de VrAA de crisispartners opzoekt voor opschaling het 



  

ook mogelijk moeten zijn dat de partners de VrAA benaderen indien opschaling 
gewenst is. 
De heer De Beukelaer doet de suggestie om een korte paragraaf te wijden aan de 
rol van het OM en de bevoegdheidsverdeling.  
Burgemeester Oude Kotte geeft aan de opmerkingen te zullen meenemen. Het is 
ook belangrijk om met elkaar te oefenen in het opschalen en hoe dat precies 
uitpakt in de praktijk. Dat geldt ook voor de bevoegdheidsverdeling. Dat zou ook in 
oefeningen met elkaar kunnen worden verkend waarbij aan de hand van een 
aantal cases de rollen kunnen worden verduidelijkt.   
- Het bestuur stemt in met het Regionaal Crisisplan 2021-2024 en mandateert 

burgemeester Oude Kotte en de heer Van Lieshout om de gemaakte 
opmerkingen te verwerken in het crisisplan.  

  
8. Voortgang bluswatervoorzieningen 

Burgemeester Poppens geeft een toelichting.  
Mevrouw Van de Kerkhof licht toe dat het gevraagde besluit het uitvoeren van 
extra controles betreft.  
Burgemeester Heiliegers heeft een vraag over de bijlage, waarin kosten zijn 
opgenomen voor de extra controles. Mevrouw Van de Kerkhof geeft aan, dat in de 
bijlage verschillende capaciteitsverkenningen zijn opgenomen. Met de variant die 
nu voorligt zijn alleen incidentele kosten gemoeid (tijdelijke vergoedingen 
vrijwilligers en maximaal 2 voertuigen) die uit de bestaande middelen worden 
vergoed. 
Het bestuur: 
- neemt kennis van het overzicht voortgang regionale bluswatervoorziening.   
- stemt in met het door de brandweer, in opdracht van de zes gemeenten, laten 

uitvoeren van de extra droge controles van de brandkranen met een 
tweejaarlijkse frequentie en het laten uitfaseren van brandkranenbordjes in de 
VrAA. 

 
9. Projectplan en bestuurlijk proces fusie Weesp  

Burgemeester Boog geeft een toelichting. Er volgt nog nader overleg met de 
gemeente Amsterdam over de financiële uitgangspunten. Vervolgens zullen die in 
de bestuursvergadering van 26 april a.s. ter vaststelling worden voorgelegd en 
wordt duidelijk wat de financiële termijnen zijn. Uitgangspunt is in ieder geval dat 
de kosten van de fusie niet ten laste komen van de  andere gemeenten .  
Burgemeester Halsema geeft aan dat vanuit de gemeente Amsterdam wethouder 
Groot Wassink  is toegetreden tot de stuurgroep.  
Burgemeester Poppens vraagt of de fusie effect heeft op de paraatheid en dekking.  
Burgemeester Boog geeft aan dat nu inzichtelijk wordt gemaakt wat de 
consequenties zijn voor de paraatheid en dekking.  



  

Burgemeester Heiliegers biedt aan om - indien gewenst als portefeuillehouder 
financiën - aan te haken bij het proces.  
De heer Van Lieshout geeft aan dat kazerne Weesp een vrijwilligerspost is met 26 
goed opgeleide vrijwilligers. Het doel is om de kazerne als geheel over te nemen, 
dus het gebouw met alle vrijwilligers en voertuigen. Het is gewenst om het behoud 
van vrijwilligers daarbij als uitgangspunt te nemen en het niet alleen economisch te 
bezien. De komende jaren krijgen we beter zicht op de benodigde dekking en 
efficiëntere voertuigspreiding. 
- Het bestuur stemt in met het projectplan "Weesp - Veiligheidsregio 

Amsterdam-Amstelland". De financiële uitgangspunten zullen in de 
bestuursvergadering van 26 april worden voorgelegd.  

 
10. Risk Factory 

Burgemeester Langenacker geeft een toelichting. Onderdeel van het 
haalbaarheidsonderzoek is, naast bestuurlijk commitment, ook de financiële 
haalbaarheid. In Q3 wordt een definitief besluit voorgelegd over een Risk Factory in 
onze regio.  
Burgemeester Halsema geeft aan dat het plan goed afgezet moet worden tegen al 
lopende initiatieven. Daarnaast moet een integrale afweging worden gemaakt in de 
verschillende colleges. 
Desgevraagd geeft Burgemeester Halsema aan dat zij wethouder Moorman zal 
vragen aan te sluiten bij het aanjaagteam.  
Het bestuur: 
- neemt kennis van het projectplan Risk Factory;  
- stemt in met het starten van een haalbaarheidsonderzoek naar een ‘Risk 

Factory’ in de VrAA met dien verstande dat dit initiatief wordt afgezet tegen al 
lopende initiatieven om dubbelingen te voorkomen en de integrale afweging in 
de colleges zal plaatsvinden; 

- het definitieve besluit over het wel of niet organiseren van een Risk Factory in 
de VrAA in Q3 zal nemen; 

- wijst burgemeester Langenacker aan als bestuurlijk trekker. 
 

11. Rondvraag 
Er wordt geen gebruik gemaakt van de rondvraag. 
 

12. Harmonisatie regionale verificatie automatische brandmeldingen 
- Het bestuur stemt in met het harmoniseren van de verificatiemethodiek 

automatische brandmeldingen voor alle aansluitingen in onze regio. 
 

13. Termijnagenda 
- Het bestuur neemt kennis van de termijnagenda 2021.  

 



  

14. Correspondentie lijst 
- Het bestuur neemt kennis van de correspondentielijst. 

 
15. Sluiting 

Burgemeester Poppens sluit, met dank voor de voorbereiding, de vergadering.  


